
         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 



         

 

 

 

 

Informace pro občany – listopad 2022 
 

Vážení občané,  
     Rok 2022 se pomalu chýlí ke konci, jako každý rok oslavíme první adventní neděli, letos to bude 
27.listopadu, rozsvícením vánočního stromku před obecním úřadem, rozsvítíme svíčky, poslechneme si a 
zazpíváme vánoční koledy s dětmi z naší školy, zahřejeme se čajem a svařeným vínem. Všechny Vás tímto 
na tuto krásnou akci srdečně zvu, začátek je v 17 hodin. A s předstihem Vám popřeji příjemné prožití svátků 
vánočních. Čeká nás několik týdnů vánočních příprav a starostí. Přeji Vám, aby Vánoce pro Vás byly 
nejkrásnější svátky v roce, symbol pohody a klidu a odpočinku od všedních starostí. Do kulatého roku 2023 
Vám pak přeji hodně štěstí, zdraví a osobních a pracovních úspěchů. 
                      starosta 
 
    Evropou nadále hýbe energetická krize a válečný konflikt na Ukrajině, samosprávy však žijí svými vlastními 
problémy. A protože si nejsem jistý, zda náš občasník čtete celý, dovolím si hned na úvodní stranu popsat 
problém, který trápí nás, a tím je ukládání bioodpadu.  Na minulém veřejném zasedání jsme schválili zvýšení 
poplatku za systém nakládání s komunálními odpady. O výši poplatku samozřejmě rozhoduje především 
výše nákladů a nemalý podíl na nich má právě likvidace bioodpadu, kde to prostě děláme špatně. Proto 
čtěte prosím pozorně leták od provozovatele kompostárny, firmy Agri-wood Žďárky!!! 
 

 



      
       Takže zopakuji : Odpad rostlinného původu ukládáme do dvou kontejnerů za prodejnou. A oba končí na 
kompostárně. Ovšem do vysokého kontejneru patří bioodpad ke štěpkování, tedy odpad s větším podílem 
větví a dřevin, ovšem větví v průměru 1 cm a víc, například ne thúje. A už vůbec ne tráva nebo jablka, jak 
jsme celé léto pozorovali. Do nízkého kontejneru pak patří zelený odpad nedřevnatý, který se k tomu, aby 
zetlel, štěpkovat nemusí, tedy kromě trávy, listí, ovoce i tenké větvičky dřevin. Možná se Vám to bude zdát 
malicherné, ale záleží na tom, jak velkou práci s naším odpadem, tedy další manipulaci, budou mít pracovníci 
Technických služeb v kompostárně. Jinak nám hrozí za likvidaci tohoto odpadu opravdu velké zvýšení ceny, 
ikdyž tam máme trochu protekci. Protože jsme přistihli nesprávné ukládání i od lidi, od kterých bych to 
opravdu nečekal, upozorňuji na tento fakt na titulní stránce našeho zpravodaje a věřím, že se to zlepší. 
            starosta 
 
 
  Ve dnech 23.-24.září proběhly v celé zemi komunální volby. V naší obci jsme tradičně volili 9-členné 
zastupitelstvo. To pak na ustavujícím zasedání dne 17.října zvolilo statutární zástupce, kterými budou stejně 
jako v minulém volebním období ing. Milan Šrůtek jako starosta a ing. Petr Hejnyš jako místostarosta, nadále 
jako neuvolnění. 
Dalšími zvolenými zastupiteli pak jsou, v abecedním pořadí, Luboš Binar, Helena Geislerová, Bc. Ivana 
Grimová, Jan Hotárek, Václav Kops, Jaromír Matějec a Filip Ticháček. Došlo zde k trochu zvláštní situaci, 
kandidáti na 9. a 10.místě měli stejný počet hlasů. O tom, kdo bude zvoleným zastupitelem rozhodl skutečně 
los po zadání dat do programu Českého statistického úřadu, nikoli něčí rozhodnutí. Za projevenou důvěru 
Vám za nové zastupitelstvo děkuji a věřím, že budete s naší prací spokojeni.  
                                 starosta 
 
 
    V uplynulých měsících jsme dokončili výměnu 
svítidel veřejného osvětlení, zatím na ně slyšíme 
jen chválu, to potěší. Celková částka akce byla 1,05 
mil. Kč a byla pokryta 50% dotací z programu 
Program obnovy venkova Královéhradeckého 
kraje. V příštím roce se ještě chystáme osadit 9 
sloupů na komunikaci II/303 směrem k Pěkovu. 
Dále již máme kompletně dokončenou pergolu za 
budovou úřadu, chybělo ještě položení vrchní 
krytiny. Celková cena byla 388500 Kč a to při 
využití dřeva z obecních lesů v hodnotě cca 55 
tis.Kč 
A kompletně je dokončeno opatření proti velké 
vodě na Drahách. Výsledek je precizní, jako vždy, 
pokud práce provádí Ondra Kohl.  K tomu jsme 
zpevnili povrch cesty v horní části obce 
(Troutnarovi, Petrovi), obě opatření v celkové částce 126 tisíc Kč. 
   K dnešnímu dni ještě nemáme stavební povolení k rekonstrukci požární nádrže, a to jsme to zadali 
odborníkovi, vše leží na odboru životního prostředí MÚ Náchod. Naštěstí dotační titul Ministerstva 
zemědělství ještě nebyl vypsán, tak věřím, že to nakonec vyjde, žádost bude poradenskou firmou 
Profesionálové s.r.o. podána v první den vyhlášení dotačního titulu a budeme úspěšní. Vzhledem ke zdržení 
mám obavu, zda by se akce stihla akci realizovat v r.2023, stav nádrže je ale hrozný.   
    A co se chystáme alespoň projekčně připravit do následujícího období? Hodně komplikovanou akcí bude 
rekonstrukce povrchu na „Plácku“. Tady bude nezbytné napojení přilehlých nemovitostí na kanalizaci, pohled 
na odtokové potrubí některých domků vytékajících do Dunajky je neveselý. Projektanta již máme vybraného, 
ale nějak se nám odmlčel… Méně komplikovanou akcí bude oprava chodníků od školy k „obecňáku“. Tu 
přihlásíme k dotační žádosti Programu obnovy venkova na rok 2023. Co se týče budovy bývalé prodejny 
potravin, nadále ji odkládáme, vybudování sociálních bytů asi není to, co bychom si představovali, na jinou 
bytovou výstavbu zatím dotační tituly nejsou. A určitě se budeme zabývat sokolovnou, jen nějak nevíme, kde 
začít, snad tou opravou a zateplením střechy. 
               starosta 
       
  



 

ODPADY 
    Na tradiční schůzce zástupců obcí se svozovou firmou Marius Pedersen 15.11. nám byl sdělen 
předpokládaný vývoj odpadového hospodářství v následujícím roce. A nejsou to příjemná čísla. Svoz 
komunálního odpadu bude dražší o cca 12-13%, svoz separovaného odpadu bude dražší o 15%, vzhledem 
ke katastrofálnímu vývoji na trhu druhotných surovin, recyklace je samozřejmě energeticky náročná, se 
podstatně zvýší recyklační příspěvky zpracovatelům, u papíru 592 Kč/t, u plastů dokonce 1755 Kč/t !!  Obcím 
to bude kompenzováno zvýšenými příspěvky od Ekokomu, přesto zvýšení poplatku „za popelnici“ z  600 Kč 
na 700 Kč, které jsme na příští rok na zastupitelstvu odsouhlasili, sotva pokryje toto zdražení a obec tak bude 
na odpadové hospodářství nadále doplácet. A chystané zálohování PET lahví tento stav ještě zhorší neboť 
systém příspěvků od Ekokomu zcela zbortí. To naši volení zástupci na nejvyšších místech vůbec nedomysleli 
už zvykli. Třídění odpadů není samospasitelné, ovšem je to významný krok ke snižování nákladů na 
odpadové hospodářství, proto prosím, ve vlastním zájmu třiďte odpad, ale třiďte kvalitně.  
Např. do žlutých kontejnerů opravdu nepatří všechno plastové, viz leták Marius Pedersen : 
Do nádob na plasty nesmí být ukládány: 

 Podlahové krytiny, linoleum, koberce z automobilů 
 Všechny druhy obuvi včetně gumáků 
 Plastové hračky obsahující kovové nebo jiné součásti 
 Gumové nafukovací hračky 
 Plavecké potřeby, zahradní bazény 
 Zahradní hadice 
 Plastové blistry od léků 
 Plasty silně znečištěné 
 Stavební polystyren 
 Plastové díly z automobilů – nárazník, který nacházím ve 

žlutém  kontejneru tento víkend, považuji za drzost, fyzické osoby  
mohou tyto věci odkládat do Sběrného dvora, právnické osoby jistě vědí, 
že jsou povinni si je likvidovat na svoje náklady samy. 

 
Protože kontejner na textilní odpad bývá často přeplněný, rozhodli jsme se umístit do naší obce ještě jeden, 
a to z nedaleké Diakonie Broumov. Kontejner bude umístěn vedle kontejnerů na plast, sklo a papír 
k bytovkám. A toto místo trochu zkulturníme, a to při rekonstrukci chodníků.  
Je pravdou, že sociální družstvo Diakonie Broumov je jediná skutečně charitativně zaměřená organizace, 
která má kontejnery v republice rozmístěné, pro ostatní firmy je to spíš byznys, který má ovšem také svá 
úskalí. 
 
 
SPORTOVÍ AREÁL 
Sportovní areál manželů Haukových je konečně hotov a zkolaudován, ikdyž se bude ještě rozšiřovat. 
V tenisové hale jsou k dispozici tři kurty s umělým povrchem, dále jsou zde tři tenisové kurty venkovní, dva 
s umělým povrchem, jeden s antukovým povrchem. Tenisový klub Bukovice se s vervou pustil do práce 
s mládeží, po náboru areál navštěvuje již 50 dětí, což je úžasné. 
Kromě tenisu lze na dvou venkovních písečných hřištích lze hrát beach volejbal a beach fotbal. Jistě jste 
nepřehlédli prosklenné moderně vybavené fitness centrum. Sportoviště jsou otevřena každý den od 8 do 21 
hodin a jsou určena opravdu pro každého. Pronájem hřiště lze objednat na recepci na tel. 773 575 087 nebo 
v internetovém rezervačním systému na adrese https://artamon.cz/. 
Vybudované dětské hřiště je též určeno úplně pro každého, vůbec nepodmiňuje návštěvu sportoviště, a je 
zcela bezplatné, nebojte se sem své děti přivést.  
A pro ty, kteří se na aktivní sport necítí, se dokončuje wellnes centrum, s vířivkou a dvěma saunami. Do jara 
by měl být hotov adventure minigolf, dvě 16-jamkové dráhy. Po celý den je v hale otevřen bar, i pro vyložené 
nesportovce, takže zase máme po čase v Bukovici dvě hospody   
                                                  starosta 
    
    Zastupitelstvo obce Bukovice Vás srdečně zve na své 

VEŘEJNÉ ZASEDÁNÍ 
které se koná dne 5. prosince 2022 v 19,00 hod. v zasedací místnosti OÚ Bukovice 
Program:   1. Rozpočtové provizorium, rozpočtové opatření    2. Z činnosti ZO     3.  Různé 

Těšíme se na Vás   



Zprávy ze školy 
 První část tohoto školního roku je za námi, všichni už se dobře známe i s prvňáčky, máme za sebou 
kus práce i učení a teď ve čtvrtletí hodnotíme, jak se nám daří.  
 K dobré atmosféře ve škole přispěl preventivní 
program zaměřený na třídní klima, který proběhl v říjnu. 
O víkendech pokračuje Pavlína Kollertová s 
organizováním výletní hry, při které se každý měsíc 
mění místo s uschovanou krabičkou naší školy. 
Tentokrát je hra nazvaná Putování za zvířátky a místa, 
na která se děti s rodiči vydávají, mají se zvířátky něco 
společného. 
 Všechny třídy se postupně vystřídaly v polické 
knihovně, kde jim knihovnice Kateřina Boučková 
přichystala pořady ,,na míru”, protože letos knihovnu 
navštěvujeme tak, jek se spolu děti učí, tedy např. 
prvňáčci  společně se třeťáky, a knihovnické aktivity si 
užil každý ročník podle svých dovedností.  

 Také k 
nám do školy 
zavítal Daw Knill, který pro děti připravil besedu o své práci horského 
vůdce. Nešlo jen o pouhé vyprávění, ale děti se mohly zapojit a 
alespoň na chvilku si prostřednictvím hry prožít zážitky z horské 
expedice. 
 V listopadu jsme využili nabídky manželů Haukových chodit na 
dopolední tělocvik do nové tenisové haly, kde jsme s dětmi hráli 
především míčové hry. Jsme rádi, že můžeme halu navštěvovat, je to 
pro nás zajímavá změna. Všem, kteří obdarovávají děti v naší škole, 
srdečně děkujeme. 

         
  Lenka Karpfová 
 

Rozsvěcení vánočního stromu 
V neděli 27. listopadu srdečně zveme všechny v 17 hod před obecní 
úřad, kde děti doprovodí rozsvěcení stromu pásmem předvánočních 
písniček. 
 

 
 
Zprávičky ze školky 
V listopadových zprávičkách se vrátíme o pár týdnů zpátky 
a připomeneme si krásný měsíc říjen, kdy jsme si užívali 
slunečného babího léta. Moc se nám vydařil projekt 
Krtkoviny - Krtek v lese spolu s dětmi ze žďárské školky. 
Vyšli jsme si společně pod Ostaš a plnili krtkovy úkoly. 
Potom jsme si ve školce udělali Jablíčkobraní. Spousta 
opadaných jablek v sadu za vsí nás inspirovala k tomu, 
něco si z jablek uvařit. Napadl nás jablečný kompot. 
Poslední říjnový den jsme se brouzdali listím, navlékali je 
na špejli a vyrobili si housenky či stonožky. V pátek, na sv. 
Martina, jsme si upekli tradiční svatomartinské rohlíčky. 
Nyní se připravujeme na rozsvícení vánočního stromu v 
obci. Vyrobíme si lampiony, naučíme se písničky a říkanky.  Na konci listopadu nás čeká "Vánoční pohádka", 
kterou nám přijedou zahrát herci přímo do školy. Prosinec již tradičně začne návštěvou Mikuláše a jeho 
družiny a poté se budeme chystat na předvánoční besídku. Doufáme, že vše zvládneme, jelikož mnoho dětí, 
ale i paní učitelky, trápí respirační onemocnění - kašel, rýma, atd. Vánoce jsou za měsíc tady, proto přejeme 
vám všem, ať se vydaří! 
        Lenka Svatoňová 



 POVINNÁ VAKCINACE PSŮ PROTI VZTEKLINĚ 

Dle zákona je majitel povinen nechat očkovat svého psa proti vzteklině od 6 měsíců stáří a pak ho pravidelně 
přeočkovávat dle vakcinačního schématu, který udává výrobce vakcíny, což je 2-3 roky. Vakcinuji vakcínou 
Biocan R, která drží až 2 roky. 
Přesto je doporučitelné s ohledem na závažnost této nemoci nechat psy přeočkovat každoročně. Toto 
hromadné očkování se netýká psů, kteří jsou individuálně očkováni během roku v ordinacích svých 
veterinářů. Během této hromadné akce bude možno nechat psy přeočkovat i kombinačními vakcínami a 
zakoupit základní antiparazitika. Psi by měli být doprovázeni osobami staršími patnácti let. Psi by měli být na 
vodítku a méně hodní jedinci by měli mít náhubek. 
 

Termín hromadné vakcinace bude v sobotu 10.12. 2022. 
Hlavňov:   velké parkoviště  8.20 - 8.25 hod.  
    u bývalé prodejny  8.25- 8.30 hod.  
Hony:   u požární nádrže  8.35 8.40 hod. 
Pěkov:   u prodejny   8.45- 8.50 hod. 
Bukovice:  u požární zbrojnice  8.55- 9.10 hod. 
Police:   u autoopravny na Sibiři         9.10-   9.15 hod.   
    u kotelny na sídlišti  9.15- 9.20 hod.  
    náměstí u radnice  9,20- 9.25 hod. 
    parkoviště u střediska 9.25- 9.30 hod. 
Radešov:   u truhlárny   9.30- 9.40 hod. 
Česká Metuje:  u hospody   9.45- 10.00 hod. 
Žďár nad Metují: u hospody    10.05- 10.10 hod. 
Suchý Důl:  na Pohoři u tabule  10.15- 10.20 hod.  
    před hospodou  10.20 10.25 hod. 
Slavný:   u hřiště   10.30- 10.35 hod. 
 
Cena vakcinace proti vzteklině bude v tento den a v průběhu listopadu a prosince i v ambulanci 

v Suchém Dole 200,- Kč. 
 

Ordinační hodiny:   Po- Čt:    17.00- 18.00 hod.     
     Pá:  15.00- 16.00 hod. 

 

Veterinární ambulance Suchý Důl MVDr. Kulich Miroslav tel:  602628885 
                                                  

 

 

DLABÁNÍ DÝNÍ JSME SI UŽILI, DĚTI BYLY MOC ŠIKOVNÉ A 
JEJICH VÝTVORY ÚCHVATNÉ.  HG 

 

 



 

 
Vyhodnocení Českého poháru v běhu na 100 m s překážkami a shrnutí soutěžního roku 2021/22 

Tento soutěžní rok byl úžasný! V září velká část kluků z kategorie starší již nemohli dál závodit, již 
nesplňovali věkové podmínky. Rozhodli jsme se tedy, že nechceme z kroužku odcházet, zkusíme něco 
nového a budeme dál závodit! Sepsali jsme si tedy vše, čeho chceme v této sezóně dosáhnout a co vše to 
bude obnášet. Složili jsme družstvo a přes zimu začali pořádně makat.  Bylo to náročné, museli jsme se za 
krátkou dobu naučit kupu nových věcí.  

V dubnu jsme si poprvé v Jablonci vyzkoušeli stovky, získali jsme tím mnoho cenných zkušeností. 
Poté jsme ladili poslední detaily na okresní kolo, které jsme vyhráli. Jeli jsme náchodský okres reprezentovat 
do kola krajského! I přes všechnu smůlu, která se nám celý závod lepila na paty, jsme vyhráli a postoupili 
na Mistrovství ČR! Žádnému družstvu z bukovického sboru se tohle nikdy nepovedlo. MČR jsme si jeli užít, 
kouknout na ostatní týmy a získat zkušenosti do dalšího roku. Mimo postupová kola se nám dařilo i v Českém 
poháru v Běhu na 100 metrů s překážkami, vyhodnocení najdete níže.  

 
Kategorie mladších tento rok neměla moc příležitostí se 

zúčastnit závodů. Bohužel jich do kroužku nechodil dostatečný počet. 
Pro závodění je potřeba 9 členů, v kroužku byli jen 4, další soutěžní rok 
již vypadá slibněji.  

Starší tento se tuto sezónu chtěli zúčastnit krajského kola. 
Bohužel kvůli špatné předávce v obou štafetách na štafetě 4x60m se 
jim jejich cíl nesplnil. Skončili na hezkém 4. místě a těší se na další 
soutěžní rok. 
Aktuálně se již chystáme na další sezónu, plánujeme a přemýšlíme nad 
našimi cíli. 

Vyhodnocení Českého poháru - vypsáni jsou pouze ti, kteří se zúčastnili více než jednoho závodu. 
Mladší dorostenky (72 závodnic): Štěpánka Čápová - 21. místo 
Starší dorostenky (73 závodnic): Kateřina Trojtlová - 39. místo 
Ženy (85 závodnic): Adéla Leppeltová - 17. místo 
Střední dorostenci (97 závodníků): Honza Ther - 7. místo, Vítek Čáp - 11., Štěpán Rydlo - 12., Martin 
Rydlo 18., Jáchym Binar - 50., Patrik Kaufman - 58., Adam Leppelt - 71., Adam Freiberger  96. místo 
Starší dorostenci (57 závodníků): Matěj Khun - 23. místo 
Muži (80 závodníků): Jakub Šmída - 3. místo 
Náchodská hasičská liga 
v Bukovici 10. 9. 2022 

Na domácí soutěži za 
polickou čerpací stanicí jsme se 
zúčastnili s dvěma družstvy - 
dorostenci a dorostenky. V uzavřené 
kategorii se dorostenci umístili na 
10. místě a dorostenky na 6. místě. 
V otevřené kategorii skončila obě 
družstva shodně na 3. místě. 
 
 
 



Běh okolo Rzu v Nízké Srbské 30. 9. 2022 
Na tento závod nás jelo celkem devět: Štěpánka Čápová, Adéla Therová, Naty Pfeiferová, Jana 

Partelová, Jana Kolbová, Lenka Bihariová, Kryštof Brát a David Vaněk. Závodilo se v ZPV (závod požárnické 
všestrannosti) na stanovištích: střelba ze vzduchovky, hod na cíl, topografické značky, lezení po laně, 
orientace mapy a azimut, uzle, požární ochrana a zdravověda. Mladší družstvo se umístilo na 4. místě z 
šesti družstev. Starší “A” se umístili na 3. místě a starší “B” se umístili na 6. místě z osmi družstev.  

za mladé hasiče Jana Partelová 
 
Memoriál Josefa Kárníka v Mezilesí 15. 10. 2022 

V sobotu 15. 10. se konaly závody v Mezilesí. Tak 
jsme se rozhodli, že složíme tým - jeden mladší a druhý 
starší. Jako první disciplínou byla střelba, kde se starším 
podařilo sestřílet dvanáct špalíčků z patnácti, prý nejlepší 
střelba! Další disciplínou bylo lezení po laně, všichni jsme 
přelezli. Pokračovali jsme přes lávku na mapu a značky. 
Další byla požární ochrana a topografické značky. Pak 
azimut, který jsme bohužel měli špatně. A pokračovali 
jsme na vázání uzlů a zdravovědu, které jsme měli bez 
chyby a běželi co nejrychleji do cíle. Umístili jsme se na 
velmi dobrém místě. Starší  byli na 2. místě z 33 družstev 
a mladší na 14. místě z 25 družstev. Přivezli jsme další 
pohár do sbírky. za mladé hasiče Adéla Therová 
 
 
 
Obecní úřad Bukovice Vás srdečně zve na 
 

SETKÁNÍ SENIORŮ 
v neděli 27. listopadu 2022 od 14 

hodin na OÚ v Bukovici 
Občerstvení zajištěno. K tanci i poslechu 

zahraje pan Osoba a pan Langer 
Těšíme se na vás… 

 
 
 
 
 
 

 
 

Svatý Mikuláš se svou 
družinou projde Bukovicí 
a okolím v pondělí 5. 12. 
2022 po 16. hod. 
 
V případě zájmu volejte  
po 18. hodině na mobil: 
607 113 951  
(Soňa Geislerová) 
 

 

Prodej vánočních stromků 

Od soboty 3. prosince v Bukovici 115 v sídle DSO 
Lesy Policka bude probíhat prodej vánočních 
stromků, jedlových a borových větví samostatně 
nebo ve svazku po 5 a 10 kusech.  
Prodejní doba: po-pá 15:00 – 19:00 hod.  
Sobota 9:00 - 11:30 hod.  
Prodej i v neděli dopoledne 11.12. a 18.12. 2022 
 

 Vánoční stromky v nabídce:  
 

Smrk ztepilý 
Smrk pichlavý 
Smrk pichlavý stříbrný 
Borovice lesní 
Borovice černá 
Jedle kavkazská 
Jedle korejská 
Jedle ojíněná 
Jedle obrovská    

Luboš Binar 
 
  

 

 
TVOŘENÍ 
Všechny malé i velké příznivce tvoření zveme na vánoční 
dílničku na Obecní úřad v Bukovici ve středu 7. 12. 2022 od 
17 hodin. Vyrobíme si ozdobu z kartonu a provázku (viz. 
první dvě fota),  kdo bude mít zájem i svícen. S sebou si 
doneste: silnější vlnu nebo provázek, Herkules, tavnou 
pistoli, přízdoby, něco bude k zakoupení, jako vždy. Pěkné 
zelené větvičky vítané. Těšíme se na vás… (Foto svícnů 
z loňského tvoření) 


